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 فرماندار اهواز گفــت: پرونده انفجار گاز و 
تخریب چند ســاختمان در منطقه باغ شیخ 
اهواز )مرکز شــهر( در مراجع قضایی در حال 

بررسی است.
اسماعیل ارزانی بیرگانی با بیان اینکه مقصر اصلی 
این حادثه هنوز مشخص نشده اظهار کرد: آواربرداری 
ســاختمان های تخریب شــده از امروز انجام شده تا 

مشکل خطرپذیری آنها از میان برود.
وی افزود: اگر چه این حادثه و آسیب دیدن تعدادی 
از شهروندان بسیار ناراحت کننده بوده اما کمک به آنها 
در وظایف ستاد بحران فرمانداری اهواز تعریف نشده 
زیرا یک حادثه شهری بوده و از سوی دیگر، فرمانداری 
یک دستگاه اجرایی نیست که اعتباراتی برای این موارد 
داشته باشــد؛ البته سعی شده است که از محل های 

دیگری با آسیب دیدگان همکاری شود.
ارزانی بیرگانی با بیان اینکه تاکنون پنج خانواده 
آسیب دیده از این حادثه به فرمانداری مراجعه کرده اند 
اضافه کرد: شورای شــهر اهواز مصوبات زیادی برای 
کمک های نقدی به شــهروندان داشــته و در همین 
راستا می توانست به این حادثه دیدگان نیز کمک کند.

فرماندار اهواز همچنین گفت: اســکان 18 خانوار 
کــه در این حادثه دچار مشــکل شــده اند، در حال 

پیگیری است.
وی افــزود: هــر کدام از نهادهــای مرتبط با این 
حادثه اعم از شــهرداری، مالک و نظام مهندســی به 
نوعی کوتاهی هایی داشــته اند و تنها کسانی که هیچ 

تقصیری نداشتند، ساکنان مجتمع بودند.
ارزانی بیرگانی تصریح کرد: نظام مهندسی در این 
حادثه مرتکب خطا شــده، چرا که بر اساس وظایف 
قانونی باید نظارت بر ساخت این مجتمع را به درستی 

انجام می داد.
بر اساس این گزارش، 23 آذر انفجار گاز در محله 
باغ شیخ اهواز باعث تخریب سه واحد مسکونی، کشته 
شدن یک نفر و مجروح شدن 10 نفر را در پی داشت.

اسکندر زنگنه عضو شورای اسلامی شهر اهواز 6 
دی ماه در جلسه علنی گفته بود که بر اثر این حادثه 
20 خانواده شامل 100 نفر آواره شده اند که لازم است 

ادارات متولی به مشکل آنها رسیدگی کنند.

متولی آستان قدس رضوی با بیان اینکه در شهر 
مشهد که همه روزه زائران از راه های مختلف هوایی 
و زمینی به آن وارد می شوند نباید بنای کار بر اسکان 
در کمپ باشــد، گفت:  آستان قدس در مرز میرجاوه 

برای زائران پاکستانی در حال احداث زائرسرا است.
حجت الاسلام والمسلمین سیدابراهیم رئیسسی با اشاره 
به منشــور هفتگانه رهبر معظم انقلاب برای آستان قدس 
رضــوی بر ضرورت اجرای صحیح تمام بندهای آن  تاکید و 
تصریح کرد: یکی از موضوعاتی که در اولویت آستان قدس 
رضوی بوده، نگاه جامع و همه جانبه به نیازهای زائران است. 
مقولــه زیارت حضرت رضا)ع( تنهــا به حرم مطهر رضوی 
محدود نمی شود، بلکه تمام نیازهای زائران از زمان حرکت 
از مبدأ تا زمان بازگشت باید مد نظر قرار بگیرد و در همین 
راستا امروز در مرز میرجاوه برای زائران پاکستانی که عموما 

مستضعف هستند در حال ساخت زائرسرا هستیم همچنین 
میقات الرضاهایی در مسیرهای جاده ای منتهی به مشهد در 
دست احداث است. وی با اشاره به احداث زائرشهر رضوی، این 
کمپ ها را به عنوان محل اسکان در وضعیت های اضطراری 
یاد و خاطرنشــان کرد: آستان قدس رضوی تلاش کرده تا 
دغدغه  اسکان برای زائر کم درآمد را با احداث زائرشهر رضوی 

تا میزان قابل توجهی برطرف کند.
رئیســی با تاکید بر این مطلب که زائرشهر رضوی در 
اختیار زائران کم درآمد حضرت رضا)ع( قرار خواهد گرفت 
ابراز کرد: این زائرشهر در سه فاز و در زمینی به مساحت 35 
هکتار در دست ساخت است که فاز اول آن تا پایان سال با 
ظرفیت اسکان 5 هزار و 600 نفر به اتمام خواهد رسید و با 
تکمیل تمام فازهای این پروژه 25 هزار زائر روزانه می توانند 

در این مجموعه اسکان یابند.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم 
از اتمام مراحل ساخت نیروگاه برق آبی و شیرین 

شدن دوباره آب در قم خبر داد.
علی جان صادق پور با اشاره به شوری چندروزه آب 
در قم اظهار داشت: از روز 25 دی ماه به منظور احداث 
نیروگاه برق آبی در ورودی آب از سرشــاخه های دز، 

کیفیت آب قم کاهش پیدا کرده بود.
وی با بیان اینکه در طول این مدت آب شــهر قم 
از سد 15 خرداد، چاه های علی آب و منابع زیرزمینی 
تأمین می شد، افزود: پیش بینی های اولیه برای اجرای 
این نیروگاه در انشعاب اصلی آب ورودی به قم 15 روز 
یعنی تا 10 بهمن ماه بود که خوشبختانه تا قبل از این 
زمان پروژه به اتمام رسید و دوباره آب قم شیرین شد.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم ادامه 
داد: این نیروگاه با سرمایه گذاری 17 میلیارد تومانی 
توسط بخش خصوصی انجام شده و قرار است با ظرفیت 

2/7 مگاواتی برق تولید کند.
وی خاطرنشان کرد: مصرف سالانه آب در شهر قم 
و شهرهای تابعه حدود 91 میلیون مترمکعب و سرانه 

مصرف خانگی 140 لیتر در شبانه روز است.
صادق پور ابــراز کرد: 17 پروژه با اعتباری بالغ بر 
67 میلیارد تومان در ایام دهه مبارک فجر توسط این 

شرکت به بهره برداری خواهد رسید.

مدیرعامل بنیاد زائر امــام رضا)ع( از آغاز 
عملیات ساخت زائرسراهای ارزان قیمت خراسان 

شمالی و زنجان در مشهد خبر داد.
سید حسین عابدی در مراسم آغاز به کار عملیات 
اجرایی زائرســرای ارزان قیمت استان های زنجان و 
خراسان شــمالی اظهارداشت: این 2 زائرسرا، آخرین 
زائرسراهای ارزان قیمت هستند که عملیات اجرایی 

آنها آغاز می شود.
وی با اشاره به موقعیت مکانی خوب زائرسراهای 
ارزان قیمت گفت: از مجموع 29 زائرسرا، 14 زائرسرا 
در بافــت پیرامونی حرم مطهر رضوی و منطقه ثامن 
قرار دارد که فاصله بســیار کمی تا مضجع منور امام 

رضا)ع( دارد.
وی با بیان اینکه زائرسرای ارزان قیمت استان های 
زنجان و خراسان شمالی مجموعاً در زمینی به مساحت 
500 و زیربنای 3 هزار و 50 مترمربع ساخته می شود، 
گفت: امیدواریم با همکاری دستگاه های ذی ربط این 

زائرسراها در اسرع وقت به بهره برداری برسد.
عابدی گفت: تمامی زائرســراهای ارزان قیمت با 
بهترین کیفیت و مطابق با آخرین استانداردها ساخته 

می شوند.

معاون هماهنگ کننده گروه تخصصی کربلا قرارگاه خاتم الانبیا  )ص( 
 گفت: در ســال اقتصاد مقاومتی ۷ ســد در کشــور توسط قرارگاه 

خاتم الانبیا)ص( آبگیری و به بهره برداری می رسد.
نورالله صدرا  در مراســم افتتاح پروژه انتقال آب کاکارضا به خرم آباد اظهار 
داشــت: پروژه انتقال آب از کاکارضا به تصفیه خانه خرم آباد یکی از پروژه های 
اقتصاد مقاومتی در استان لرستان است.وی افزود: از مجموع 55 پروژه اقتصاد 
مقاومتی قرارگاه خاتم الانبیا )ص( که به دولت طرح موضوع شــده، بیش از 70 
درصد قبل از رســیدن به دهه فجر به بهره برداری رسیده است.وی بیان کرد: 
در حوزه آب های غرب کشور خطوط انتقال آب از سوی قرارگاه خاتم به طول 
60 کیلومتر تا منطقه ســرپل زهاب آماده بهره برداری کامل است.وی تصریح 
کرد: در همه حوزه ها به ویژه شــهرهایی که با تنش آبی شدید مواجه اند مانند 
اســتان فارس و  بوشهر در حال اجرای پروژه های حوزه آب هستیم.وی با بیان 
اینکه برای سد معشوره از محل اوراق مبالغی اختصاص داده شده است گفت: 
امیدواریم این پروژه  به سرعت تعیین تکلیف شود تا ما بتوانیم امکانات بیشتری 
برای اجرای سد معشوره وارد استان کنیم. صدرا  تصریح کرد: امروزه  به دلیل 
افزایش تولید سیمان در کشور ما به سمت و سوی  اجرای سدها به شکل قوسی 

حرکت می کنیم و زمان را در اجرای پروژه ها کاهش می دهیم.

حفاظت  تالاب های ســازمان  دفتر  معاون 
محیط زیســت گفت: در ســال های گذشته، 
لایروبی های غیرکارشناســی گسترده موجب 
خشک شدن و نابودی کامل بیش از ۷0 تالاب 

در کشور شد.
محمد باقرزاده کریمی در نشست کمیته ملی نجات 
خلیج گرگان در استان گلســتان اظهار کرد: به رغم 
هزینه های زیاد، آسیب ناشی از این اقدام غیرمنطقی 
موجب تعطیلی لایروبی ها در کشور و بروز مشکلات 

بسیار شد.
وی بیان کرد: یکی از تالاب های آســیب دیده از 
لایروبــی »تالاب انزلی« بود کــه با وجود هزینه های 
میلیــاردی، نتیجــه ای جز طولانی تر شــدن دوران 

خشکسالی این تالاب نداشت.
معاون دفتر تالاب های سازمان حفاظت از محیط 
زیست افزود: علاوه بر تالاب ها، لایروبی رودخانه های 
بسیاری هم در کشور به بهانه انتقال آب به زمین های 
کشاورزی انجام شد که نتیجه آن جاری شدن سیلاب 
در زمان بارندگی و خشک شدن رودخانه در دیگر ایام 

سال است.
باقــرزاده کریمی در خصوص راهکار نجات خلیج 
گرگان از خشکی نیز گفت: طرح های ارائه شده کنونی 
بــرای لایروبی خلیج گرگان فایده ای برای نجات این 

خلیج ندارد و سرنوشتی جز تداوم خشکسالی ها برای 
آن قابل تصور نیست.

خلیج گرگان به عنوان تنها خلیج دریای خزر در 
محدوده اســتان گلســتان از مدت ها قبل در معرض 

خشک شدن کامل قرار دارد.
خلیج گرگان در ســال 1354 بــه همراه تالاب 
میانکاله به عنوان نخستین مجموعه تالاب بین المللی 
جهان در فهرســت تالاب های کنوانسیون رامسر به 

ثبت رسید.
خلیج گرگان حدود 400 کیلومتر مربع وســعت 
داشــته و عمق آن بــا در نظرگرفتن بالا آمدگی آب 
حداکثر به 4 متر می رسد و از غرب به شرق تا حوالی 
ضلع جنوبی جزیره آشوراده بر عمق آن افزوده می شود.
اکولوژی خلیج گرگان تحــت تأثیر دریای خزر، 
رودهای مجاور و شــبه جزیــره میانکاله قرار گرفته 
است که در رشد و تکثیر آبزیان، ماهیان استخواندار 
و ماهیان غضروفی و جذب پرندگان مهاجر زمستانی 

نقش مهمی دارد.
خشک شدن این خلیج در سال های اخیر نه تنها 
به محیط زیست و گونه های جانوری و گیاهی منطقه 
آسیب وارد کرده، بلکه سلامت مردم پیرامون آن را نیز 
تحت تاثیر جدی قرار خواهد داد از همین رو نجات آن 

در دستور کار دستگاه های ذی ربط قرار گرفته است.

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو از تحویل ۱۲۹۴ خودرو 
برای جایگزینی ناوگان تاکسیرانی در کرج خبر داد.

هاشــم یکه زارع درباره اقدامات ایران خودرو برای نوسازی ناوگان 
حمل و نقل عمومی تاکسیرانی در کشور اظهار داشت: گروه صنعتی 
ایران خودرو در حال حاضر در 315 شهر کشور اقدام به اجرای نوسازی 
ناوگان تاکسیرانی با ثبت نام حدود 63 هزار نفر متقاضی کرده است.

وی افــزود: اســتان البرز و شــهر کــرج نیز جزو اســتان های 
اســتقبال کننده از این طرح هستند  و در شهر کرج 1521 متقاضی 

برای تحویل خودروی جدید ثبت نام کرده اند.
مدیرعامــل گروه صنعتی ایران خودرو با بیــان اینکه کرج جزو 
شهرهایی است که بیشترین استقبال را از نوسازی ناوگان تاکسیرانی 
داشته است، بیان کرد: این طرح در حال حاضر ادامه دارد، و سعی ما 
این اســت که در کمترین زمان ممکن تاکسی های فرسوده در طرح 
جایگزینی خودروهای فرسوده اسقاط شوند و تاکسی های نو در ناوگان 

حمل و نقل به کار گرفته شود.

معاون امور بازرگانی و توسعه تجارت سازمان 
صنعت، معدن و تجارت بوشــهر گفت: واردات 
برنج خارجی از گمرکات استان آغاز شد و تجار 
می توانند با ثبت سفارش نسبت به واردات این 

محصول اقدام کنند.
ابوالقاســم محمدزاده گفت: هر ســاله در فصل 
برداشت برنج  در کشور در ماه های مرداد تا آبان واردات 
برنج ممنوع  و پس از آن بنا به نیاز کشور واردات این 

محصول آزاد می شود.
وی تصریح کرد: با آزاد شدن واردات و ثبت سفارش 

برنج از گمرکات استان بوشهر واردکنندگان می توانند 
بدون محدودیت براســاس نیاز داخلی کشور اقدام به 
واردات این کالا کنند. وی با اشاره به اینکه مدت اعتبار 
ثبت سفارشات صورت گرفته شش ماه است افزود: ثبت 
ســفارش تجار برای وارد کردن برنج خارجی تا  اول 

مرداد ماه سال آینده اعتبار دارد. 
معاون امور بازرگانی و توســعه تجارت ســازمان 
صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر تاکید کرد:  برای 
واردات برنج سقفی گذاشته نشده و براساس وضعیت 

بازار و عرضه و تقاضا اعمال می شود.

 نماینده مردم زنجــان و طارم در مجلس 
شورای اسلامی با اشاره به وجود ۵ میلیون تن 
پسماند در شهرک تخصصی روی زنجان گفت: 
نعمت زاده و ابتکار به قولشان در این مورد عمل 

نکردند.
علی وقف چی با اشــاره به وجــود 5 میلیون تن 
پسماند در شــهرک تخصصی روی در 6 کیلومتری 
شهر زنجان اظهار داشت: این میزان پسماند با عناصر 
روی همراه با عوامل سرطانزا نزدیک شهر زنجان است 
و با وجود اینکه معصومه ابتکار رئیس  سازمان محیط 
زیست از نزدیک این پسماندهای خطرناک را دیده اما 
تاکنون هیچ اقدام عملی در این مورد انجام نشده است.
وی با اشــاره به ملاقات بیش از دو ماه قبل خود 
با محمدرضا نعمت زاده وزیر صنعت، معدن و تجارت 
افزود: در این دیدار وزیر صنعت تاکید داشــت که در 
عرض دو ماه تکلیف این پسماندها مشخص می شود.

نماینده مردم زنجان و طارم در مجلس شــورای 
اســلامی بیان کرد: بعد از گذشــت 2 ماه نه از طرف 
وزارت صنعت و نه از طرف ســازمان محیط زیســت 

هیچ اقدام عملی انجام نشده است.
وی گفت: خود وزیر صنعت در مورد پسماندهای 
شهرک روی زنجان تاکید داشت که باید این پسماندها 

واگذار و تبدیل به مواد ارزشمند شود.
وقف چی با انتقــاد از بی توجهی وزارت صنعت و 
سازمان محیط زیست نسبت به این خطر تصریح کرد: 
باید دلایل کوتاهی از طرف وزارت صنعت و ســازمان 
محیط زیست نســبت به تعیین تکلیف پسماندهای 

خطرناک روی برای مردم بیان شود.
وی بــا بیان اینکــه روزانه 500 تــا 800 تن به 
پسماندها اضافه می شود، خاطرنشان کرد: طبق اعلام 
کارشناسان هم اکنون 5 میلیون تن پسماند در شهرک 

روی زنجان وجود دارد.
نماینده مردم زنجان و طارم در مجلس شــورای 
اسلامی اظهار داشــت: مسئولان باید هرچه سریع تر 
تکلیف این پسماندها را بدون وارد شدن خسارات به 

استان مشخص کنند.

نماینــدگان مردم خوزســتان در مجلس 
خبرگان رهبری از ضعف مدیران استان در مهار 

ریزگردها انتقاد کردند.
آیت الله کعبی در این باره گفت: مسئولان بگویند 
در ایــن مدت طولانی چقدر در مهار ریزگردها موفق 

بوده اند.
وی گفت: مردم شــریف خوزستان به طور مکرر 
خواستار اقدامی در این باره شده اند که باید پرسید این 
حجم از آلودگی را آیا می شود ندید؟ آیا می شود نادیده 
گرفت و کاری نکرد؟ لذا از همه دلســوزان می خواهم 

کاری کنند.
وی افزود: فشــار روانی ناشــی از این پدیده شوم 
و ســایه آلوده آن نباید بر ســر مردم خوزستان ادامه 

پیدا کند.
نماینده مردم خوزستان در مجلس خبرگان رهبری 
بیان کرد: البته نمی گویم هیچ کاری نشــده، اما ما با 
پدیده ای روبه رو هستیم که هر بار، قدرت می گیرد و 
از شــدت آلودگی و وسعت آن کم نشده است و رفع 
این مســئله، هم کار علمی دقیــق می طلبد که باید 
تحقیق کرد و ایده داد و امکانات نویی برای مهار این 
پدیده ایجاد کرد و دولت و مســئولان ذیربط باید در 

این باره کاری کنند.
آیت الله محسن حیدری نیز گفت: متاسفانه استان 
خوزســتان از ضعف مدیریت رنــج می برد و به دلیل 
بی تدبیری مدیران استانی شاهد افزایش رنج و مشکلات 

مردم هستیم.
وی بــا ابراز تاســف از حوادث اخیــر در اهواز و 
مشکلات پیش آمده برای مردم این شهر اظهار کرد: 

مایه تاســف و تاثر است که شاهد اتفاقات ناگواری در 
اهواز هســتیم که می شد با اتخاذ تدابیری از بروز آنها 
جلوگیــری کرد. وی افزود: برخــی از اتفاقات حادث 
شده در خوزستان ناشی از بی تدبیری مدیریتی است 
که مردم استان را رنج می دهد که امیدواریم برای عدم 
تکرار آن چاره اندیشی شود تا مردم خوزستان بیش از 

این در رنج و محنت قرار نگیرند.

آغاز ۵ طرح برقی در مازندران
ســاری - خبرنگار کیهان: اجرای پنج طرح ایستگاه تقویت 
و خط تغذیه برق با ســرمایه  گذاری 20 میلیون یورویی در اســتان 
مازندران آغاز شد.مدیرعامل برق منطقه ای مازندران و گلستان افزود: 
از مجموع پنج طرح ســه طرح ایستگاه 63 کیلوولت و 2 طرح دیگر 
نیز خط تغذیه کننده ایستگاه های فوق توزیع برق است.حسین افضلی 
گفت: برای اجرای این طرح ها 20 میلیون یورو از محل بانک تجارت و 
توسعه اکو وام تخصیص یافته است.وی محل اجرای سه ایستگاه برق 
را تنکابن، آمل و ساری اعلام کرد و افزود: خط تغذیه کننده ایستگاه 

هم در آمل اجرایی شده است.
خرید اتوبوس و مینی بوس یورو ۴

مشهد - خبرنگار کیهان: مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی مشهد 
گفت: قرارداد و ثبت ســفارش 100 دستگاه مینی بوس دو در و 233 
دستگاه اتوبوس یورو 4 برای استفاده در حمل و نقل عمومی مشهد 
انجام شده است.علی اصغر نیشابوری افزود: فاز اول مینی بوس های دو 
در جدید پیشرو دیزل تا اواخر اسفند ماه به شهر مشهد وارد می شود. 
وی تصریح کرد: هر دستگاه از این مینی بوس ها بدون احتساب ارزش 
افزوده 145 میلیون تومان است.نیشابوری به خرید اتوبوس های اسکانیا 
اشاره کرد و گفت: همچنین قرارداد خرید 100 دستگاه اتوبوس اسکانیا 
با اســتاندارد یورو 4 منعقد شده و در کنار آن 133 دستگاه اتوبوس 
دیگر از طریق کارگزاری بانک شهر نیز برای مشهد خریداری خواهد 
شد.وی گفت: هزینه خرید هر دستگاه اتوبوس اسکانیا با استاندارد یورو 
4 بدون احتســاب مالیات بر ارزش افزوده 482 میلیون تومان است.

نیشــابوری تصریح کرد: این اتوبوس ها و مینی بوس ها تا ابتدای سال 
آینده وارد حمل و نقل عمومی خواهد شد.

تولید گوشت بوقلمون
زنجان - خبرنگار کیهان: نخستین واحد پرورش بوقلمون مادر 
گوشتی استان زنجان راه اندازی شد.معاون بهبود تولیدات دامی سازمان 
جهاد کشاورزی اســتان زنجان گفت: استان زنجان با تولید بیش از 
10درصد گوشــت بوقلمون یکی از قطب های تولید این محصول در 
کشــور بوده و در حال حاضر 19 واحد پرورش بوقلمون گوشــتی با 
ظرفیت 145 هزار و 600 قطعه در اســتان در حال فعالیت هستند.
رحمان رستمخانی افزود: در صورت فعال بودن کل ظرفیت استان و 
با احتساب 2 دوره پرورش در سال، استان زنجان قابلیت تولید سالانه 
بیش از 3 هزار تن گوشت بوقلمون را دارد.وی از تولید بالغ بر 2 هزار 
و 130 تن گوشت بوقلمون طی 9 ماهه نخست سال جاری در استان 
زنجان خبر داد و تصریح کرد: در سال جاری همچنین نخستین واحد 
پرورش بوقلمون مادر گوشتی استان به ظرفیت 5 هزار قطعه در قالب 

تکمیل زنجیره تولید بوقلمون شمال غرب کشور راه اندازی شد.
اختصاص اعتبار به حوزه سلامت

* برای احداث مجدد مراکز فرســوده بیش از 80 میلیارد تومان 
اعتبار به حوزه ســلامت استان  اختصاص یافت.رئیس دانشگاه علوم 
پزشکی زنجان افتتاح کلینیک ها، اورژانس هوایی، راه اندازی ام.آر.آی، 
توسعه اورژانس، افزایش تخت های مراقبت ویژه و تخت روان را انقلابی 
در حوزه ســلامت استان برشــمرد و از تایید قطعی راه اندازی رشته 
رادیولوژی در استان خبر داد.علیرضا بیگلری افزایش ناوگان آمبولانس 
و پایگاه فوریت های پزشکی استان را جهت رفع کمبودهای اورژانس 
کشور اقدام مثبتی برشمرد. وی اظهار کرد: این تغییرات و پیشرفت ها 
در همه زمینه ها؛ از جمله ریشه کنی بیماری ها و کاهش مرگ و میر، 
ایران را به یکی از کشورهای مطرح در حوزه سلامت تبدیل کرده است.

تجلیل از برگزیدگان
شهرکرد- خبرنگار کیهان: علی عسکری رئیس سازمان صدا 
و سیمای جمهوری اسلامی ایران از برگزیدگان جشنواره نوزدهمین 
تولیدات رادیویی و تلویزیونی صدا و ســیما با اهدای هدایایی تجلیل 
کرد.همچنین با حضور رئیس و معاون امور اســتان های رسانه ملی، 
نماینده ولی فقیه در استان چهار محال و بختیاری و امام جمعه شهرکرد، 
استاندار و جمعی از مدیران دستگاه های اجرایی 114 طرح عمرانی و 
فنی در صدا و سیمای مرکز این استان افتتاح و مورد بهره برداری قرار 
گرفتند. این طرح ها شامل پشتیبانی فنی، فناوری و اطلاعات، ارتباطات 
زمینی و ماهواره ای، فرستنده رادیویی، فرستنده تلویزیونی، تاسیسات، 

سیما، صدا، خبر، پژوهش، موسیقی و بسیج است.

روند لاک پشتی آواربرداری
بیــش از 50 روز از حادثه انفجار گاز در یکی از خیابان های مرکز شــهر اهواز 
می گــذرد. اما آواربــرداری به صورت کامل انجام نشــده و اقدامی برای اســکان 
آســیب دیدگان صورت نگرفته است. مســئولان در روزهای اولیه حادثه قول هایی 
برای اسکان خانواده هایی دادند که در این حادثه بی خانمان شده بودند ولی تاکنون 
به آن جامه عمل نپوشانده اند. اکنون خانه ها خراب و دسترسی شهروندان به وسائل 
و مدارکشــان غیرممکن شده است شهرداری برای آواربرداری چند کارگر فرستاد. 
به رغم اینکه شهروندان به آنان کمک می کنند با وجود این، عملیات آواربرداری به 
کندی پیش می رود. از مسئولان شهری درخواست می کنیم برای اسکان خانواده های 
آســیب دیده در حادثه انفجار گاز و تسریع در عملیات آواربرداری گام های بلند و 

عملی بردارند.
جمعی از شهروندان اهوازی

چرا خودروساز پاسخگو نیست؟!
در تاریخ 95/5/20 یک دســتگاه خودرو نیســان دیزل از نمایندگی زامیاد در 
تنکابن خریداری کردم. بیست روز بعد بر اثر تصادف در محور کندوان جاده چالوس 
و رؤیت مدارک توســط پلیس متوجه شدم که شماره بیمه نامه، کارت و حتی برگ 
سبز خودرو با شماره های حک شده برروی آن مغایرت دارد. در نتیجه بر اثر کوتاهی 
نمایندگی ســایپا، پلیس مرا به خاطر مدارک ناقص مقصر حادثه اعلام و ماشینم را 
توقیف و به پارکینگ انتقال داد. حال تا به امروز من بازنشســته نیروی انتظامی به 
دفعات مکرر حضوری و یا تلفنی به خودروساز متخلف و نمایندگی مربوطه مراجعه 
و اعتراض نمودم ولی متأســفانه هیچ کس پاسخگو نیست درحالی که بر اثر اشتباه 
شرکت سایپا دیزل خسارت مالی، روحی و جسمی فراوانی به بنده وارد شده است. 
لذا پرسش من از مسئولان شرکت سایپا این است که اگر این حادثه منجر به خسارت 
جانی می شد چه کسی پاسخگوی فرزندان بنده بود که دستشان حتی برای گرفتن 

دیه حقیر نیز به جایی بند نبود.
اسفندیار صادق مشرفی

خلف وعده شهرداری دزفول
شــهرداری دزفول منزل مسکونی اینجانب واقع در کوچه مشایخ انصاری این 
شهرســتان را به دلیل تعریض کوچه در ســال 94 در طرفه العینی تخریب کرد و 
اسباب و اثاثیه منزل را نیز به محلی نامعلوم برد.براساس قراردادی که شهرداری با من 
بست؛ مقرر شده بود مبلغ 30 میلیون تومان به بنده پرداخت کند. همچنین مقدار 
باقی مانده ملک به مساحت حدود 51 متر مربع توسط شهرداری ظرف مدت 6 ماه 
ساخته شود و در این مدت منزلی برای سکونت اینجانب با هزینه شهرداری اجاره 
شود. پس از تعلل بسیار و گذشت 6 ماه در اردیبهشت ماه امسال قرارداد جدیدی 
تا شــهریور 95 بسته و مهلت داده شده تمدید شود. مجدد مقرر شد شهرداری 5 
میلیون تومان به عنوان ســپرده و ماهیانه 500 هزار تومان جهت اجاره منزل در 
اختیار بنده قرار دهد و نیز به عنوان ضمانت در اجرا در صورت اضافه شدن مدت 
فوق هر ماه 5 میلیون تومان غرامت از طرف شهرداری به مالک پرداخت شود. اما 
متأسفانه مهلت قرارداد دوم نیز به اتمام رسید و بعد از گذشت 176 ماه آن کاری 
که مقرر بود انجام نشــد. همچنین اجاره منزلی را که بنده به صورت موقت در آن 
سکونت داشتم را نیز قطع کردند و اکنون قریب به چهار ماه است در شهر و زادگاه 
خود بی خانمان بوده و در منزل دوستان و آشنایان و یا خانه معلم روزگار می گذرانم.
احمد محجوب انصاری

یاسوج - خبرنگار کیهان:
به مساحت  یاســوج در فضایی  بانوان  بوستان 
3 هکتار با اعتباری افزون بــر ۲3 میلیارد ریال به 

بهره برداری رسید.
شهردار یاسوج گفت: در این بوستان فضاهای تفریحی، 
ورزشی از جمله پیست اسکی، دوچرخه سواری، مراکز مشاوره 

در نظر گرفته شده است. 
محمدعلی جاوید افزود: در این بوســتان آلاچیق هایی 
نصب خواهد شــد و ســاختمان امور بانــوان در این مکان 
راه انــدازی می شــود کــه در آن به زنان بی سرپرســت و 
بدسرپرست خدمات ارائه می شود.وی تصریح کرد: 4 بوستان 
در استان کهگیلویه و بویراحمد در حال احداث هستند که 

سال آینده به بهره برداری خواهند رسید. 
در مراسم بهره برداری از بوستان بانوان یاسوج استاندار 
کهگیلویه و بویراحمد نیز گفت: یک میلیارد تومان از محل 

توازن منطقه ای به این بوستان اختصاص می یابد.
خادمی تصریح کرد: دولت نسبت به مسائل و مشکلات 

جامعه زنان نگاه ویژه ای دارد.

دامغان- خبرنگار کیهان:
نخستین سالگرد شهادت سعید علیزاده شهید مدافع حرم 
دامغان با حضور فرمانده دانشگاه امام حسین)ع( در مسجد 

امیرالمؤمنین)ع( این شهر برگزار شد. 
در این مراســم فرمانده دانشگاه افســری و تربیت پاسداری امام 
حسین)ع( گفت: همه پیروزی های انقلاب اسلامی در هر عرصه ای به 
برکت خون شهداست، سردار مرتضی صفاری افزود: آمریکا خاورمیانه 
را قلب جهان و مرکز خاورمیانه را کشــور ایران می داند و اعتقاد دارد 
اگر تسلط به ایران پیدا کند، بر خاورمیانه و در نهایت بر جهان مسلط 

خواهند شد. 
وی گفت: آمریکا خوی استکباری دارد و انسان محوری را سیاست 
خود می داند. سردار صفاری اظهار داشت: شهدا جانشان را برای انقلاب 
و نظام اســلامی ایثار کردند و ما باید ادامه دهنده راه آنان باشیم. در 
حاشیه این مراسم نمایشگاهی از عکس های شهید مدافع حرم سعید 
علیزاده برپا شد و شرکت کنندگان در مراسم با حضور در مزار آن شهید 
با مداحی مداح اهل بیت)ع( و ذکر فاتحه نام و یاد او را گرامی داشتند.

جاسک- خبرنگار کیهان:
مدیر جهاد کشــاورزی جاسک گفت: بارش های 
شدید، تگرگ و توفان چند روز اخیر بیش از ۱0میلیارد 
تومان به بخش کشــاورزی این شهرستان خسارت 

وارد کرد.
مختــار حدیدی گفت: ســیل همچنین بــه یکهزار و 
500هکتار از مزارع کشت هندوانه، 21 هکتار گوجه فرنگی، 
80 هکتار ســیب زمینی و 10 هکتار اراضی کشاورزی بین 
50 تا 100 درصد خسارت زد و 65 رأس گوسفند، 7 رأس 

گاو و 5 نفر شتر تلف شدند.
وی با اشــاره به اینکه باید از اعتبارات مدیریت بحران 
برای جبران بخشــی از خسارت ها استفاده شود، ادامه داد: 
اکثر کشاورزان زمین های خود را بیمه نکرده اند لذا مسئولان 

کشوری باید حمایت جدی در این بخش داشته باشند.
فرماندار جاسک هم اظهار داشت: در بارندگی روزهای 
اخیر در شرق جاسک 21 روستا دچار خسارت شدند که از 
این تعداد 4 روســتا خسارت شدید دیدند و برای این چهار 

روستا اسکان موقت و کمک های امدادی داده شد.
محمد احمدی افزود: در اثر طوفان 20 تیر برق شکسته 
شد و 8 کیلومتر پارگی شبکه برق داشتیم که در بخش برق 
15 میلیارد ریال در روستاهای شرق جاسک دچار خسارت 
شده است.وی بیان کرد: این روستاها در بخش آب 7 میلیارد 
تومان و راه روســتایی 5 میلیارد تومان و در معابر روستایی 
150 میلیون تومان و در بخش کشاورزی 100 میلیون تومان 

دچار خسارت شده اند.

انتقاد نمایندگان مردم خوزستان در مجلس خبرگان رهبری
 از ضعف مدیران استان در مهار ریزگردها

آغاز ساخت زائرسراهای زنجان
 و خراسان شمالی در مشهد

حجت الاسلام والمسلمین رئیسی:  

»کمپ« در شأن زائر امام  رضا)ع( نیست

لایروبی غیرکارشناسی 70 تالاب را خشک کرد

واردات برنج از گمرکات استان بوشهر آزاد شد

خسارت 10 میلیارد تومانی 
بارندگی اخیر به کشاورزی جاسک

بهره برداری از بوستان 
بانوان یاسوج

آب استان قم 
دوباره »شیرین« شد

نعمت زاده و  ابتکار به وعده شان 
عمل نکردند

۵ میلیون تن پسماند خطرناک 
بیخ گوش شهر زنجان

فرماندار اهواز: پرونده انفجار 
گاز اهواز به مراجع قضایی 

ارجاع شده است

یک روز در ناکجاآباد!

توسط قرارگاه خاتم الانبیا )ص(:
7 سد امسال آبگیری و به بهره برداری می رسد

برگزاری نخستین سالگرد شهادت 
مدافع حرم سعید علیزاده در دامغان

1۲۹۴ تاکسی نو تحویل کرج شد

با حضور وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
ششمین مرکز جامع خون گیری کشور در کرج افتتاح 

شد.
این مرکز در ســاختمانی به وســعت 250 متر مربع و 
با اقدامات خیرخواهانه بانوی نیکوکار مهربانو جمشــیدی 
ساخته شده اســت.برای تغییر کاربری و تجهیز این مرکز 
بیش از 5 هزار و 500 میلیون ریال از اعتبارات اســتانی و 
ملی هزینه شده است.مرکز جامع خون گیری مرکزی است 
که فعالیت های انتقال خون شامل خون گیری، پلاکت فرزیس 
و پلاسما فرزیس و پذیره نویسی سلول های بنیادی به صورت 

تجمیع و با رعایت کامل استانداردها انجام می شود.
 البرز، ســومین اســتان کشور اســت که مرکز جامع 

خون گیری در آن به بهره برداری رسیده است.

ششمین مرکز جامع خون گیری 
در کرج افتتاح شد

اردبیل- خبرنگار کیهان:
تکمیل و بهره برداری نهائی از پایاب سد 
خداآفرین بیــش از 6۲ هزار هکتار و پایاب 
سد گیلارلو 630 هکتار از اراضی دیم مناطق 
شمالی استان اردبیل را به آبی تبدیل می کند.

رئیس ســازمان جهاد کشاورزی استان اردبیل 
گفت: در سال های اخیر گام های مؤثر و قابل توجهی 
در زمینه تبدیل اراضی دیم به آبی در سطح استان 
برداشته شده است که پایاب سدهای خداآفرین و 

گیلارلو از مهم ترین آنها محسوب می شوند.
عدیل ســروی افزود: دشت اردبیل یکی از سه 

دشت مهم در استان محسوب می شود که به دلیل 
مواجه بودن با مشــکل آب از نظر اجرای طرح های 
آبی در اولویت است و اجراءو تکمیل طرح های در 
دســت اقدام می توانــد در زمینه تولید محصولات 
کشاورزی و کارآفرینی برای نیروهای جوان و بیکار 

مؤثر واقع شود.
وی حمایت دولت از توسعه آبیاری تحت فشار در 
سطح استان را مورد تاکید قرار داد و گفت: همکاری 
و همراهی کشاورزان در توسعه سیستم تحت فشار 
در اراضی در بحث صرفه جویی آب کشــاورزی از 

اهمیت بیشتری برخوردار است.

تبدیل اراضی دیم استان اردبیل به آبی

از خواب بیدار شدیم یا شاید هنوز در خواب بودیم ولی به یک باره متوجه 
شــدیم محصور شــده ایم و راه به جایی نداریم و حتی صدایمان هم به جایی 
نمی رسد. درحال مدفون شدن بودیم و نفس ها به شماره افتاده بود جرعه ای آب 
نبود که کام تشنگان را مرهمی باشد، نه نوری و نه نوایی، مستأصل و سردرگم 

ساعت ها را می گذراندیم.
این بخشــی از یک داســتان علمی تخیلی با درون مایه درام نیســت، این 
ســطرها وصف حال روزی است که اهواز در خلسه فرو رفت، خاک آمد و برق 
رفت و به دنبال خود آب را هم برد و چند ســاعت بعد تلفن و موبایل ها هم از 
کار افتاد گویا زمان ایســتاده بود. احســاس می کردیم در بیابانی بی آب و علف 
گیر افتاده ایم. چهره ها خاکی و زرد که تاریکی و بی برقی بر تیرگی آن افزوده 
بــود و آبی نبود که این رنگ را از چهره هــا بزداید و راه های ارتباطی نیز قطع 
شده بود تا صدایمان در گلو خفته شود.شنبه 9 بهمن 95 اهواز را به سال های 
دور برد و خاطرات گزنده ای را برای او تداعی کرد. روزهای دود و خمپاره و آژیر 
قرمز و وضعیت اضطراری و قطع آب و برق و نبود امکانات دوباره زنده شــد و 
خیلی از مردم مکرر از آن روزها حرف می زدند. اهواز در سال 95 بار دیگر یک 
روز بحرانی را پشــت ســر گذاشت. بحرانی که باز هم مثل همان 8 سال دفاع، 
مردم مدیران اصلی آن بودند و ســتاد مدیریت بحران وقتی وارد عمل شد که 
مردم خود برای حل مســئله راه حل تجویز کرده بودند. بسیاری از خانواده ها 
فرزندانشان را به مدرسه نفرستادند قبل از اینکه ستاد بحران اعلام تعطیلی کند! 
چون می دانستند با حجم خاکی که روز قبل بر سر استان باریده و قطعی آب 
فرزندانشــان باید در خاک بغلتند و این یعنی یک مصیبت دیگر، پس یک روز 
از درس عقب ماندن به هزاران بیماری شــناخته و ناشناخته می ارزد. هر چند 
ســتادی که بهتر اســت نام آن را »ستاد پس از بحران« بگذاریم با تأخیر چند 
ساعته متوجه وضعیت غیرعادی شهر شده و اعلام تعطیلی کردند. اما بسیاری 
از خانواده ها نیز فرزندان دلبند خود را به مدرســه فرستادند ولی با کلاس های 
خالی و خاکی مواجه شدند.کســی نیست به مسئولین این ستاد بگوید وقتی 
آب و برق نیست کارمندان بانک ها و ادارات چه کاری می توانند انجام دهند که 
برای تعطیلی تعلل می کنید؟ براساس چه اطلاعاتی دو دو تا چهار تا می کنید 
کــه جوابش درنمی آید؟ وقتی ســاعت 5 صبح برق قطع شــده و متعاقب آن 
آب، چــرا در اولین بخش خبری و قبل از خروج مردم از منازل اطلاع رســانی 
نمی کنید و می گذارید ســاعت 11 که هرج و مرج شهر را فرا گرفت تازه اعلام 
تعطیلی می کنید. خدا را شــکر اهواز از نعمت حضور فرماندار نیز بی بهره است 
پس طبیعی اســت که در گردابی چنین حائل حال ما را مسئولی که در اهواز 
ســکونت ندارد نمی داند؟! مدیران پروازی هم قوزی بالای قوزهای دیگر استان 
خوزستان و بالاخص شهر اهواز شده اند.شهری که تصفیه خانه های آبش ژنراتور 
ندارند و با قطع برق بی آب می شود نامش کلان شهر است؟شهری که دکل های 
مخابراتیش به جای ژنراتور با باطری 4-6 ساعته کار می کنند نامش کلان شهر 
است؟شــهری که مقاره های خاک گرفته برق فشار قویش را به جای پمپ آب 
مقطر با ماشــین آتش نشانی و آب معمولی می شویند نامش کلان شهر است؟ 
شــهری که ایستگاه هواشناسیش قادر به تشخیص زمان دقیق وقوع طوفان و 

فاطمه زورمندگرد و غبار نیست نامش کلان شهر است؟


